
 

 

Indkaldelse til og dagsorden for skolebestyrelsesmøde 

 onsdag d. 24.4.2024 
 

Mødedato: 24. april 2024 

Mødetid: 17.00-19.30 

Mødested: Personalerummet 

Afbud fra: Louise, Anne Marie(David træder ind i stedet) 

Til stede: Ida, Peter, Ewa, Ahmed, Marius, Julie, Kristine, Dan, Tobias, Andreas, David, 

Kasper  

Referent: Heidi 

 

Obs: Caroline kommer lidt senere! 

 

Dagsordenspunkt Indhold / referat b O D Besl. 

1. 

Godkendelse af 

dagsorden og referatet 

fra 28. feb. 2024 

 

2 min. 

Bilag referatet fra 28. februar 2024 – godkendt 

 

Pkt. 4 Ukraine (der er ikke nyt) udgår og pkt. 10 mobilpolitik 

rykkes hertil 

 

 

X   X 

2.  

Mødets sang 

  

5 min. 

Udgår     

3.  

Elevrådet 

 

10 min. 

Ledelsen var med på elevrådsmødet onsdag i sidste uge for at 

have dialog med elevrådet ift. biodiversitet-projekt.  

Projektet går både ud på at gøre skolen mere grøn ift. 

beplantning og bedre udnyttelse af fx tagterrasser ift. 

beplantning og fx måske også bistader, hvis muligt. Der 

uddannes også nye klimaambassadører. Projektet går også ud 

på at plante en ”klimabevidsthed” i arbejdet. Flere planter på 

skolen, ændrer ikke noget i klimaregnskabet, men hvis vi kan 

påvirke alles elevers tænkning af ”klimabevidsthed/adfærd”, 

så giver det ringe i vandet og skaber en større virkning 

fremadrettet. Så forhåbentlig får vi både en grønnere skole 

fysisk og masser af læring for eleverne. 

 

Derudover takkede ledelsen elevrådet for at være med til at 

give kvalitative data ind i ledelsens fælles lederuddannelse.  

 X   



 

 

Ledelsen vil også fremad gerne i dialog om indholdet i 

uddannelsen sammen med eleverne i elevrådet. 

 

4.  

Evaluering af 

mobilpolitik 

 

 

Ida/Louise 

20 min. 

Bilag: nuværende mobilpolitik samt tilbagemeldinger fra 

medarbejdere (var også bilag på sidste SB-møde) og 

elever/elevråd 

 

Kirsten opsummerer kort, at tilbagemeldinger fra 

medarbejdere, kontaktforældre og generelt tilbagemeldinger 

fra forældre i klasserne og til ledelsen alle går på, at den nye 

politik er god og ønskes fortsat. 

 

Marius og Ahmed fremfører det, som de har arbejdet med i 

elevrådet. De har både haft spørgsmål ude i klasserne, som 

skulle arbejdes med på trivselsdagen i uge 6. Derudover har 

de sendt et spørgeskema ud til alle, som 288 har valgt at 

svare på. Samlet set ser eleverne det som en begrænsning af 

deres frihed. Deres tilbagemeldinger går på, at nu er 

skoledagen blevet endnu mere kedeligt. De mangler tilbud 

som alternativ til mobilerne.  

Spørgsmål fra SB – hvilke årgange er mest repræsenteret ift. 

de 288 svar? Er det et spørgsmål om indkøring ift. 

årgangene? Kirsten supplerer, at det mest er udskolingen, der 

de har haft mobilen til rådighed før. Det har de yngste ikke, 

for dem har der ingen ændring været. Dette blev også 

tilkendegivet fra de yngre elever på elevrådsmødet.  

 

Elevrådet blev enige om at stille et ændringsforslag ift. det 

store frikvarter – hvor man i 7.-9.klasse får lov til at have 

mobilen i middagspausen, da de har udgangstilladelse. Dvs. 

man afleverer om morgenen, får udleveret sin mobil kl. 11.45 

og afleverer igen kl. 12.10. 

 

Marius fortæller, at flere elever afleverer ”falske” telefoner 

og så bruger deres egen telefon i pauserne. Hvis eleverne 

ved, at de får mobilen i løbet af dagen, så kan det blive 

nemmere at aflevere mobilen om morgenen. 

Ahmed kommenterer på SB’s bekymringer, at der nok er 

forskel på, hvad man bruger sin mobil til, når man går i 5. 

klasse og i 8.kl. 

Eleverne burde få en chance for at bevise, at de godt kan 

administrere at have sin mobil.  

X X X X 



 

 

Kommentarer fra SB 

Kan ændringsforslaget gøre, at der så kommer to ”kampe” på 

én dag for at få eleverne til at aflevere, både kl. 8 og kl. 

12.10?  

Der udtrykkes fra SB, at da mobilpolitikken skulle udformes, 

så var forslaget dengang også i spil for de ældste. Men SB 

endte på, ”at rive plasteret” af og lave det ens for alle og det 

hælder flere stadig til.  

Kirsten fortæller, at der ikke har været et eneste tilfælde af 

digital krænkelse i skoletiden. Ingen, der tager billeder eller 

film af hinanden i ydmygende/pinlige situationer. Derudover 

har der heller ikke været så voldsomme tilfælde af digital 

mobning, som der tidligere har været. 

SB kommenterer, at man aldrig kan gardere sig mod falske 

mobiler. Det er vigtigt at holde fast, for de tilfælde bliver 

færre i løbet af tiden.  

SB kommenterer, at vi også bør lytte til elevernes ønsker om 

en ændring ift. udskolingen. Måske skal det være i en 3 

mdr.’s periode eller kun 8.-9.kl. 

SB spørger, om eleverne tror på, at alle fx 27 i en 

udskolingsklasse ville aflevere deres mobil om morgenen, 

hvis de ved, at de får den igen? Og ville eleverne kunne 

forstå, at deres ret til at få mobilen i det store frikvarter ryger, 

hvis bare én ikke kan finde ud af at følge reglerne.  

 

Forslag for at komme videre – der kommer til afstemning på 

næste møde: 

 

1. 8.-9.kl. får udleveret deres mobil i pausen 11.45-

12.10  

2. Fortsætte mobilpolitikken 

 

Forpersonskab og ledelsen laver inden næste møde en helt 

konkret formulering af forslag 1 inkl. prøveperiode. 

 

Elevrådet fremsender samlet statistik over de 288 besvarelser 

som bilag til Heidi (referent) inden næste møde, så SB kan 

kigge ind i svarerne. 

 

5. 

KKFO 

 

Maj-projektet er lige om lidt, forberedelserne er i gang og de 

nye har været på besøg. 

 X   



 

 

Kasper 

5 min. 

Derudover har der også været overlevering til klubben af 

3.klasserne. 

6. 

Økonomi 

 

KH 

10 min. 

Bilag: 

Regnskabsafslutning 

Budget 2024 – 1. prognose 

 

 

Der har været møde i økonomi-udvalget, hvor Tobias fra SB 

deltog. Peter og Dan var forhindret grundet mødetidspunkt. 

 

Sidste skoleår gik vi gik af sidste regnskabsår med et lille 

overskud på ca. 800.000 kr.  

Over de sidste 3 år har der været flere besparelsesrunder, så 

samlet set er budgettet 1 mio. mindre – MEN vi har stadig de 

samme opgaver. Besparelserne er pga. specialrammen, der 

går over budget igen og igen. 

Vi kan stadig ikke være sikre på, at de ikke også i 

indeværende budgetår igen kommer og henter 300.000 mere 

– der blev allerede fra start af indeværende budgetår hentet 

300.000 – men vi kan altså risikere at miste yderligere. 

Forvaltningen kan stadig ikke sige, om de kommer til at 

hente flere penge fra almenskoler til at dække stigende 

specialudgifter.  

 

Ift. indeværende budgetår så kommer det også til at være 

have en indvirkning på diskussionen ift. lejrskoler. 

Beslutningen gik oprindeligt for 2 år siden på det rent 

pædagogiske – men nu strammer økonomien så meget, at det 

heller ikke er muligt at vende tilbage til lejrskoler.  

Der er nu 8 ud af 15 skoler i Indre By/Østerbro, der er på 

økonomisk handleplan, så de har fremadrettet heller ikke råd 

til lejrskoler. På ØF har vi allerede af pædagogiske årsager 

lagt dem den, hvilket nu viser sig også at være økonomisk 

forudseende. Hvis der skal findes penge til fx lejrskoler, skal 

andet spares væk, det svarer til fx samtlige 2-voksentimer i 

musik fra 1.-6.klasse, hvilket kommer til at gå ud over 

børnenes hverdag – kontra 3 dages lejrskole på 2 udvalgte 

årgange, hvor ikke alle børn kan deltage. Det vil være en 

meget høj pris for hverdagen på skolen, der gavner alle børn. 

 

 

 

X X X X 



 

 

Kommentarer fra SB: 

Det er rigtig ærgerligt, at almenrammen skal betale for 

stigende specialudgifter.  

Flere forældre taler med forældre på andre skoler, der har 

lejrskoler, så hvordan har andre skoler råd til det? 

Eleverne fra elevrådet kommenterer, at de selvfølgelig gerne 

vil på lejrskoler, men de kan også godt se, at andre ting kan 

være lige så gode, fx at de nu kommer gallafest i 8.klasse 

som noget nyt. Marius foreslår, at skolen måske kunne sige ja 

til at give eleverne ”fri” fx onsdag-fredag for at 

forældregruppen fx kan lave en tur sammen med børnene, så 

det ikke nødvendigvis kun var i weekenden. 

Mange forældregrupper er gode til at lave hytteture, hvor 

lærerne følger op fredag morgen og så er der hele fredag og 

så forældrene overtager gruppen af elever fra fredag 

eftermiddag og til lørdag eller søndag. 

 

Kirsten fortæller, at der nu endelig er kommet lidt ”vanvid” 

ind i tænkningen af anderledes tilbud, der gavner trivslen. En 

2.klasse vil gerne prøve at overnatte på skolen. En 4.klasse 

vil gerne sætte et teaterstykke op. Skovskoler breder sig mere 

og mere.  

Kirsten orienterer, at skolen gerne giver tilskud til 

transporten, så forældrene ikke skal stå med det til en 

hyttetur.  

 

Forslag fra Ida – kan vi lave et ”skriv” med klar 

kommunikation ift. hvorfor vi ikke har lejrskoler på ØF?  

 

Heidi samler info fra de SB-møder, hvor lejrskoler bliver 

nævnt som et samlet skriv, der lægges på fælles filer. Dette 

kan alle i SB så henvise til, hvis man får spørgsmål til dette. 

 

Budgettet er godkendt af SB. 

Pause Mad     

7.  

Inklusionsdrøftelse 

 

HBJ 

20 min. 

Bilag: slides fra KK 

 

Heidi giver en kort indflyvning ift. opbygningen af RC/PLC 

og måden der arbejdes med inklusion på ØF gennem 

forebyggelsestrekanten. 

 

X X X  



 

 

SB deles herefter op i to grupper, der tager udgangspunkt i 

følgende spørgsmål: 

 

Tilbagemeldinger fra grupperne: 

Det var en meget levende snak i grupperne, da alle 

perspektiver var repræsenteret i grupperne, både elev, 

forælder og medarbejder. Dette sat en streg under, at vi bliver 

nødt til at tale bedre sammen – så børn ikke oplever, at 

oplevelser i skole modtages knap så ressourceorienteret 

hjemme.  

Rumligheden bliver nogle gange sat på prøve, når der fx er 

mange elever i en klasse og nogen må gå på kompromis pga. 

andre. Fokus er ofte på, hvordan man kan hjælpe individuelle 

behov – det skal ses som et vilkår, at nogen har brug for mere 

hjælp end andre.  

Hvordan får vi kommunikeret ud, at også ”ikke 

ressourcekrævende” børn lærer noget af gå i klasse med børn 

med særlige behov. 

Det er ærgerligt, hvis det ikke er transparent, at der er børn 

med særlige behov i en klasse. Det giver mere negativ 

opmærksomhed, hvis enkelte får ekstra opmærksomhed uden 

at de andre får en forklaring hvorfor. Åbenhed hjælper på 

rumlighed. 

 

Kirsten foreslår, at nogle af disse drøftelser tages op igen og 

kan bruges til forældremøderne. Kunne det blive fx 

debatspørgsmål/dilemmakort.  

 

Ida foreslår, at det bliver en del af seminaret i august 2024 og 

herefter kan sende materiale ud til brug på 

kontaktforældrene.  

8. 

Skoleudviklingssamtale 

næste skoleår 

 

KH 

10 min. 

Opsamling ift. SUS fra det fælles IBØ-SB-møde 

Bilag: Inspiration ift. referatet fra Christianshavns Skole og 

de politisk bestemte punkter 

 

Udgår pga. tid og sættes på næste møde. 

X X X  

9.  

Valg til 

skolebestyrelsen 

 

Ida og Louise 

Fastlægge datoer i plan for skolebestyrelsesvalget 

 

Bilag: procesplan for afholdelse af valg til SB samt valg-

materiale fra KK (var også bilag på sidste SB-møde) 

 

X X X X 



 

 

10 min Mulige kandidater skal melde sig inden 13. maj til 

skoleleder. 

 

Valgmøde d. 15. maj. 

 

Heidi laver opslag aula og melder procedure ud.  

 

Louise er på valg, Dan træder ud 

10. 

Henvendelse fra 

forældrene i 2.u 

 

Ida og Louise 

5 min. 

Ida har modtaget en henvendelse fra 2.u og vender tilbage til 

2.u’s forældre med svar fra SB. 

 X X  

11. 

Børnesundhedsundersø

gelsen 

 

KH 

30 min. 

Bilag: rapporten samt slidepakke til opfølgningsarbejdet (var 

også bilag på sidste SB-møde) 

 

Hvilke områder skal vi arbejde videre med i 

skolebestyrelsen? 

 

Udgår pga. tid og sættes på næste møde. 

 

 

X X X X 

12. 

Eventuelt  

herunder meddelelser 

 

10 min. 

Byggeriet/renoveringen skulle have været færdigt i marts – 

men ser nu ud til at køre til sommerferien.  

 

Invitation til skolebestyrelser: Dialogmøde med Børne- og 

Ungdomsudvalget – 28. maj kl. 16.45-19. Hvem deltager på 

vegne af SB? 

Tobias deltager sammen med Kirsten og Heidi 

 

Bekræftelse på datoer for fotografering i skoleåret 

2024/2025 fra Rosenfeldt. Vi har booket: 

12.-13. september - Klassebilleder 

14.-15. september - Portrætter 

Camilla mødtes med firmaet d. 3. april, hvor de var forbi for 

at se lokalerne ift. opgaven. 

 

EAT kommende skoleår på 5.klasseniveau – hvilket øger 

antal portioner igen. 

 

X X   



 

 

Besked fra Rådet fra Sikker Trafik ang. 

trafikundervisningen (udsendt som bilag i aula-tråden til SB) 

– på ØF ligger trafikundervisningen ude på hver årgang og er 

en del af det didaktiske årshjul. 

 

13. 

Lukket punkt 

 

     

Dato for kommende 

SB-møder 

 

 

 

Punkter til kommende 

møder: 

 

 

 

Øvrige møder: 

12. juni kl. 17-19.30 – fælles spisning 

 

 

 

 

SUS, Børnesundhedsundersøgelsen, Orientering om 

overgange til ungdomsudd. (v. uddannelsesambassadørerne) 

 

 

 

Dialogmøde for SB med BUU- d. 28. maj kl. 16.45-19 

Skoleudviklingssamtale - d. 16. september 2024 kl. 13-16 

 

    

Arbejdsgrupper Økonomiudvalg: 

Dan, Tobias, Kirsten, Anne Marie og Peter 

 

    

Punkter til 

arbejdsseminar august 

2024 

Opfølgning på inklusionsdrøftelsen – udvikling af 

spørgekort/dilemmakort til brug på forældremøder. 

    

 

 

 

 


